
UCHWAŁA NR XXV/205/2020 
RADY MIEJSKIEJ W KŁODZKU 

z dnia 29 października 2020 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi  na Burmistrza Miasta Kłodzko. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. 
z 2020 r. poz. 713), w związku z § 57 ust. 3 Statutu Gminy Miejskiej Kłodzko wprowadzonego uchwałą Rady 
Miejskiej w Kłodzku nr LX/469/2018 z dnia 30.10.2018 r. (Dziennik Urzędowy Województwa Dolnośląskiego 
z dnia 02.11.2018 r. poz. 5380) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity Dz. U. z 2020 r. poz. 256, 695, 1298) Rada Miejska w Kłodzku uchwala, 
co następuje: 

§ 1. Rada Miejska w Kłodzku po analizie skargi z dnia 5 października 2020 roku złożonej przez Skarżącego 
radnego Pana Stanisława Bartczaka na Burmistrza Miasta Kłodzka, uznaje skargę za bezzasadną. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kłodzka. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Kłodzku 

 
 

Elżbieta Żytyńska 
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UZASADNIENIE

Radny Pan Stanisław Bartczak zwany dalej Skarżącym, wniósł do Rady Miejskiej
w Kłodzku o nakazanie Burmistrzowi Miasta Kłodzka przekazania kopii protokołów przekazania
drewna przez Gminę Kłodzko na rzecz Towarzystwa Pomocy im. św. Brata Alberta Koło Kłodzkie,
w których wyszczególniona będzie data przekazania drewna, nazwy gatunkowe drzew, z których
pochodzi przekazane drewno i wiek drzew. W dalszej części skargi Skarżący domaga się wydania
przez Burmistrza Miasta Kłodzka pisemnego oświadczenia (cytat): że Gmina Miejska Kłodzko nie
przekazywała na rzecz Towarzystwa Pomocy im. św. Brata Alberta drewna, pochodzącego
z wycinki drzew, przed datą wprowadzenia Regulaminu gospodarowania drewnem pozyskanym
z nieruchomości, będących własnością gminy miejskiej Kłodzko, oraz nakazanie Burmistrzowi aby
(cytat): wydał Radnemu Stanisławowi Bartczakowi, pisemne oświadczenie, że Gmina Miejska
Kłodzko dopełniła wszelkich formalności, wynikających z zapisów szeroko rozumianego prawa
podatkowego (wypełnienie stosownych formularzy PIT, pobranie zaliczek podatkowych), które
wiązałyby się z ewentualnym przekazaniem drewna na rzecz Towarzystwa Pomocy im. św. Brata
Alberta Koło Kłodzkie, przed datą wprowadzenia Regulaminu gospodarowania drewnem,
pozyskanym z nieruchomości, będących własnością Gminy Miejskiej Kłodzko.
Z treści skargi wynika, że większość podnoszonych w niej kwestii można uznać za wnioski
w sprawie udzielenia informacji odnośnie zagospodarowania drewna będącego własnością Gminy
Miejskiej Kłodzko. Rada Miejska została powiadomiona o sprawie zagospodarowania drewna
zgromadzonego na Twierdzy Kłodzkiej pismem z dnia 08. 06.2020, będącym odpowiedzią na
zapytanie Skarżącego z dnia 28 maja b.r. Zdaniem Rady Miejskiej żądanie nakazania Burmistrzowi
przez Radę Miejską udzielenia dalszych informacji w tej sprawie, może nastąpić w trybie ustawy
dostępu do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 1429, z 2020 r. poz.695). Skarżący
wcześniej nie skorzystał z tej drogi, i sam nie wystąpił do Burmistrza o kolejne informacje w
interesującej Go sprawie zagospodarowania drewna, kierując do Rady skargę na Burmistrza.
Burmistrz kilkakrotnie, w tym na posiedzeniu Komisji skarg, wniosków i petycji, informował o
sprawie zagospodarowania drewna z Twierdzy, także w obecności Skarżącego. Rada Miejska w
Kłodzku nie widzi potrzeby nakazywania Burmistrzowi doraźnych działań na wniosek Skarżącego.
Wnioski o wydanie oświadczeń czy informacji publicznej Skarżący winien kierować do Burmistrza
w trybie ustawy o informacji publicznej, względnie w trybie zapytania radnego. Skarżący, jako
radny może także złożyć wniosek na posiedzeniu Rady Miejskiej w sprawie podjęcia przez nią
działań kontrolnych. Dopiero decyzja Rady jako organu kontrolnego, podjęta zwykłą większością
głosów może nadać wnioskom bieg.
Skarżący nie uzasadnił w jaki sposób przekazanie drewna odpadowego organizacji pożytku
publicznego narusza interes publiczny, czy Jego indywidualny, zgodnie z art. 221 § 3 kodeksu
postepowania administracyjnego, który stanowi: Skargi i wnioski można składać w interesie
publicznym, własnym lub innej osoby za jej zgodą.
Z wyjaśnień Burmistrza Miasta Kłodzka na posiedzeniu Komisji skarg, wniosków i petycji Rady
Miejskiej w Kłodzku w dniu 22 października wynika, że drewno przekazane Towarzystwu św.
Brata Alberta pochodziło z wiatrołomów i wycinek sanitarnych, i stanowiło w istocie odpad, który
składowany był na Twierdzy Kłodzkiej. Przekazanie drewna odpadowego Towarzystwu wynikało z
potrzeby uprzątnięcia miejsca składowania, a także potrzeb mieszkańców w zakresie zaopatrzenia
w opał. Z przedstawionej dokumentacji fotograficznej i wyjaśnień przedstawiciela Towarzystwa
wynika, że drewno dopiero po przeróbce (pocięciu i rozdrobnieniu) nadawało się do celów
opałowych, i w takim celu zostało po przeróbce przekazane, w ramach działalności statutowej
Towarzystwa potrzebującym mieszkańcom Kłodzka. Nadmienić należy iż Celem Towarzystwa jest:
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niesienie pomocy osobom bezdomnym i ubogim - w duchu Patrona Św. Brata Alberta. Koło
Kłodzkie realizuje cele poprzez: (m.in.) pomoc socjalną, prawną osobom ubogim i wykluczonym,
współdziałanie z samorządem terytorialnym, administracją państwową, Kościołem Katolickim,
organizacjami pozarządowymi (strona www.Facebook.com/Towarzystwo św. Brata Alberta Koło
Kłodzkie).
Zarzut naruszenia prawa podatkowego w omawianej sprawie przez Burmistrza jest niesłuszny.
Gmina Miejska nie jest płatnikiem podatku PIT, a dochody Towarzystwa Pomocy św. Barta
Alberta, na mocy art. 17 ust. 1 pkt 6c ustawy o CIT jako organizacji pożytku publicznego
zwolnione są z podatku są w części przeznaczonej na działalność statutową.
Skarżący nie wyjaśnił co rozumie poprzez stwierdzenie: szeroko rozumiane przepisy prawa
podatkowego (mimo zaproszenia na posiedzenie Komisji skarg, wniosków i petycji w dniu
22 października br., kiedy to rozpatrywano Jego skargę, nie stawił się). Zdaniem Rady Miejskiej
w Kłodzku Burmistrz nie dopuścił się naruszeń prawa podatkowego. Wykonywał ustawowe
zadania Gminy Miejskiej w sposób prawidłowy. Rada Miejska w Kłodzku uznaje skargę Pana
Stanisława Bartczaka na Burmistrza Miasta Kłodzka z dnia 05 października 2020 roku za
bezzasadną.
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http://www.facebook.com/Towarzystwo



